
آقاي قاسمي چه خبر؟ در اردو هستيد؟
نه خير. پس از مسابقات ارتش هاي جهان فعلًا در اصفهان 
هستم و ۱۰ روز است كه تمريناتم را به طور شخصي انجام 
مي دهم. براي اينكه از آمادگي جسماني عقب نمانم در زمان 
استراحت هم بايد تمريناتم را انجام دهم. در مسابقات سيزم 

توانستم مدال نقره بگيرم. 
چرا در طول يك س�ال در مس�ابقات بيشتري 

شركت نمي كنيد؟
اين بستگي به فدراسيون دارد، البته مي دانم كه حضور در 
اين مسابقات مستلزم پول است و هر بار درخواست حضور 
در يك مسابقه را داشتم گفته شد كه بودجه كافي براي اعزام 
نداريم. ما هر چقدر كه در جام هاي مختلفي شركت كنيم 
بهتر مي توانيم در كنار رقبايمان بدويم. البته واقعاً توقع هم 
ندارم پول همه مسابقات را فدراسيون بدهد چراكه در ديگر 
كشورها منيجر و اسپانسر پول همه اين مسابقات را مي دهند 
كه متأسفانه اسپانسر در ايران هيچ وقت حاضر نيست براي 

من و امثال من هزينه كند. 
تجربه مس�ابقات جهاني و دوي�دن كنار بولت 

چگونه بود؟
عالي بود. من يكي از بهترين مسابقه هايم را انجام دادم. البته 
من اگر كمي شانس مي آوردم بهتر مي توانستم نتيجه بگيرم. 
متأسفانه باد مخالف من بود و عكس العملم را ضعيف تر كرده 
بود. به هر حال بولت يكي از بهترين هاست و اگر بگويم دويدن در 
كنار او استرس زا نيست، دروغ گفته ام، اما واقعاً دويدن و تمرين 

كردنش براي من يك كلاس درس بود. وقتي تمرينات آنها را 
مي بينم، باعث بهتر شدن تمرينات خودم مي شود ما بايد در كنار 
بهترين ها بدويم تا عادت كنيم. به هر حال در مرحله مقدماتي با 
بولت هم گروه بودم و ششم شدم. عملكردم خوب بود اما راضي 
نبودم و بايد به نيمه نهايي مي رسيدم من در 5۰ متر اول خوب 

دويدم اما كنار بولت  دويدن حواست را پرت مي كند. 
ظاهراً برنامه ات تا المپيك ريو را به فدراسيون 

داده اي؟
بله برنامه ام حتي مورد تأييد هم قرار گرفته. قرار است چند روز 
ديگر با مربي ام آقاي احمدپور اردويي را در كيش برگزار كنيم 
تا از برنامه ريزي كه انجام داده ام عقب نمانم. حامد احمدپور 
هميشه در تمريناتم هست و كارم را كنترل مي كند. البته 
خودش دونده دهگانه بوده است، ولي مشكلي نيست. من با 
همين مربي به المپيك لندن رفتم. احمدپور مربي با دانشي 
است و اطلاعات تمريني اش به خاطر تسلط به زبان خارجي 

هم هميشه به روز است. 
پس به مربي خارجي اعتقادي نداري؟

خدا را ش��كر در بح��ث مربي راض��ي ام و مش��كلي ندارم. 
هزينه هايمان را بدهند، كافي اس��ت. م��ن مربي خارجي 
نمي خواهم و تنها برگزاري اردوهايم را از مسئولان خواسته ام. 
اميدوارم برنامه هايم تا المپيك ا د ا مه  داشته باشد و مشكلي 

برايم پيش نيايد تا در المپيك بهترين نتيجه را بگيرم. 
چه مسابقاتي پيش رو داري؟

بهمن ماه قرار است در مس��ابقات قهرماني آسيا كه در قطر 

برگزار مي شود شركت كنم. مسابقات جهاني داخل سالن 
امريكا هم هست كه از ايران من و تفتيان جواز حضور در آن 
را به دست آورديم. در مسابقات جهاني هم تا به حال سه دوره 
حضور داشته ام كه بهتريم ركوردم حضور در نيمه نهايي بوده 
كه اميدوارم امسال در اين مسابقات كه اسفندماه در امريكا 

برگزار مي شود مدالي كسب كنم. 
سابقه دويدن در المپيك را داري؛ فكر مي كني 

در المپيك ريو چه جايگاهي را به دست آوري؟
به نظرم در لندن ه��م كمي بدشانس��ي آوردم. البته مدال 
گرفتن در المپيك خيلي س��خت است، ولي همين كه اين 
شانس را پيدا مي كني كه در جذاب ترين مسابقات حضور 
داشته و كنار ستارگان باشي يك نقطه عطف در كارنامه ات 
به حساب مي آيد. اما به هر حال آرزو دارم مثل هر ورزشكاري 
در المپيك مدال آوري داشته باشم. اميدوارم اين بار بتوانم به 

مرحله نيمه نهايي برسم. 
در حال حاضر كمتر ورزشكار المپيكي است كه از 

حمايت مسئولان راضي باشد شما چطور؟
ببينيد من آدمي نيستم كه هر روز درباره مسائل حرف بزنم و 
از كمبود امكانات انتقاد كنم اما مطمئن باشيد اگر شرايط پس 
از المپيك مثل الان باشد بايد بروم دنبال كارم و درآمد زايي 
داشته باشم. الان كه بايد به ما برسند وضعيت اينگونه است 

واي به حال بعد از المپيك. 
رئيس فدراس�يون صحب�ت از اختصاص يك 
ميلياردي براي احساس حدادي كرده بود پس 

چطور با شما اين طور رفتار مي شود؟
احسان حدادي مدال نقره المپيك لندن را دارد و حقش است 
اما تمام موضوع همين تبعيض هاست كه باعث اختلافات در 
بين بچه ها مي شود. رسيدگي در هر سطحي بايد انجام شود 
نه اينكه يكي صفر باشد ديگر ۱۰۰. تعادل در فدراسيون وجود 
ندارد و شايد همين است كه چند روز پيش هم ليلا رجبي 

حتي تهديد به كناره گيري كرده بود. 
دل پري داري چه كس�ي بايد به اين مشكلات 

توجه كند؟
مشخص است متولي ورزش. بعد از آن كميته ملي المپيك و 
فدراسيون دووميداني. دووميداني در جهان پيشرفت زيادي 
دارد، اما در ايران هنوز به اين ورزش توجه نمي ش��ود. وقتي 
مسئولان به فكر ما نيس��تند ما چه كاري مي توانيم بكنيم. 
متأسفانه بس��ياري از وعده ها فقط در حد ش��عار مي ماند. 

بدبختي تمام ورزشكاران همين شعارهاي بي عمل است. 
به عنوان يكي ملي پوشي كه سال هاست براي ما 
مدال آوري مي كند فكر مي كني استعداديابي در 

دووميداني وجود دارد؟
وقت��ي صحب��ت از دووميداني مي ش��ود هم��ه مي گويند 
استعداد نيست اما مشكل كمبود استعداد نيست، ما كمبود 
استعدادياب داريم. الان در دو سرعت كم استعداد نداريم. در 
واقع كسي به آنها توجهي نمي كند و حاضر نيست برايشان 
سرمايه گذاري كند. در كشور ما اس��تعداد دووميداني زياد 

است اما فقط  همت مي خواهد كه نيست. 

المپيك مهم ترين رويداد 
دنيا حيدري
   گزارش

ورزش�ي دنياس�ت ك�ه 
حض�ور در آن افتخ�اري 
بزرگ براي هر ورزش�كار و كش�وري محسوب 
مي شود. خصوصاً اگر اين حضور با كسب عنوان 
يا مدالي همراه باش�د. اما راهيابي ب�ه المپيك با 
توجه به ظرفيت محدود پذيرش ورزشكاران كار 
آساني نيست. با اين وجود تاكنون 16 ورزشكار 
ايران�ي موف�ق ب�ه كس�ب س�هميه ش�ده اند. 
ورزشكاراني كه البته به سختي فراوان موفق به 
كسب سهميه شده اند اما بيشتر آنها بعد از كسب 
سهميه به حال خود رها ش�ده و شرايط مناسبي 
براي حضور پرقدرت آنه�ا در مهم ترين رويداد 
ورزش�ي دنيا فراهم نش�ده اس�ت و دغدغه اين 
روزه�اي ورزش�كاران المپيك�ي ايران ش�رايط 

نامناسب آماده سازي براي المپيك ريو است. 
   روزبهاني نخستين سهيه را گرفت اما... 

احس��ان روزبهاني اواخر بهمن ماه س��ال قبل سهميه 
حضور در المپيك ريو را كسب كرد و او به عنوان اولين 
ورزش��كار ايراني جواز حض��ور در اين روي��داد بزرگ 
را به دس��ت آورد. روزبهاني س��ال قبل در مس��ابقات 
بوكس حرفه اي در وزن 8۱ كيلوگرم شركت داشت و 
توانست قهرمان شود اما به گفته همايون اردلان مدير 
روابط بين الملل بعد از اين رقابت ها فدراسيون جهاني 
تصميم گرفت مرحله دوم مس��ابقات بوكس حرفه اي 
را نيز برگزار كند كه به همين خاطر هنوز نام احس��ان 
روزبهاني در ليست نفراتي كه سهميه المپيك گرفته اند 
نيامده است. اما طبق پيگيري هاي انجام شده، حضور 
 APB روزبهاني در مس��ابقه دفاع از كمربند قهرماني
باعث مي شود تا سهميه المپيك او به ثبت برسد. برد 
و باخت در اين مبارزه هيچ تأثيري در سهميه المپيك 
او ندارد و روزبهاني با ش��ركت در اين رقابت المپيكي 
ش��دنش را تثبيت خواهد ك��رد. اما اوض��اع روزبهاني 
چندان جالب نيست. اما نبودن نام روزبهاني در ليست 
سايت رسمي كميته بين المللي المپيك، درگيري هاي 
او با فدراس��يون در خصوص نداشتن حريف تمريني، 
مربي و اردوي مناس��ب نگراني هاي��ي از بابت حضور 

قدرتمند او در ريو به وجود آورده است. 
  عسگري از جاده سهميه گرفت

بهمن س��ال 93 مس��ابقه تاي��م تريل جاده از س��ري 
مس��ابقات قهرماني آس��يا ۲۰۱5 تايلند به مس��افت 
۴3 كيلومتر برگزار ش��د و حسين عس��گري توانست 
با اقتدار بار ديگر بر س��كوي نخست آس��يا قرار گيرد 

و م��دال ط��لاي مس��ابقه دوچرخه س��واري در ماده 
تايم تري��ل را از آن خود كند. مدال طلاي مس��ابقات 
قهرماني آسيا ۲۰۱5 سهميه مستقيم المپيك ۲۰۱6 
ريو را نيز براي اين دوچرخه س��وار به دنبال داش��ت. 
عس��گري مجموع مدال هاي ايران را به سه طلا رساند 
تا يك س��هميه مس��تقيم براي دوچرخه س��واري به 
دست  آيد. اما اين س��هميه به نام عسگري ثبت نشده 
و براي دوچرخه سواري ايران بوده است. اينكه نامي از 
ملي پوش ايراني در سايت المپيك ريو ديده نمي شود، 
اتفاق عجيبي نيست اما جالب اس��ت كه نام تيم ملي 
دوچرخه سواري ايران هم در اين سايت در ج نشده است 
و برزيلي ها تنها تيم المپيكي دوچرخه سواري هستند.  

  رجبي نخستين زن المپيكي دووميداني
ليلا رجب��ي ملي پ��وش دووميداني م��اده پرتاب وزنه 
اولين س��هميه بانوان ايران در المپيك ۲۰۱6 را به نام 
خود ثبت كرد. او كه پس از بازي هاي آسيايي اينچئون 
به دليل مصدوميت در هيچ مسابقه اي حضور نداشت، 
در كازانوف با پرتاب ۱8/۰۴ مت��ر عنوان قهرماني اين 
رقابت ها را به دس��ت آورد و علاوه ب��ر قهرماني، اولين 
سهميه بانوان براي حضور در المپيك را نيز به نام خود 

ثبت كرد. رجبي اولين بانوي دووميداني كار كشورمان 
است كه پايش به المپيك باز شد. رجبي براي موفقيت 
در المپيك بايد پرتابي بالاي ۱9/۰5 داش��ته باش��د. 
ركورد رجبي ۱8/۱8 اس��ت و تا المپيك فرصت دارد 
تا اين فاصله را ارتقا بدهد. اما اوضاع تمريني او چندان 
جالب نيس��ت به طوري كه گفته بود اگر شرايط مهيا 

نباشد راهي ريو نمي شود. 
   احمدي و خدمتي به هدف زدند

تيم تيراندازي بانوان فرصت زيادي براي المپيكي شدن 
در اختيار نداشته است. تيراندازان به دليل كمبود منابع 
مالي رقابت هاي متعددي را از دس��ت دادن��د تا براي 
كسب سهميه المپيك به رقابت هاي قهرماني جهان در 
آذربايجان دلخوش كنند. اين ميدان براي بانوان تيرانداز 
كش��ورمان خوش يمن بود و همان طور كه پيش بيني 
مي ش��د نجمه خدمتي و الهه احمدي صاحب سهميه 
المپيك شدند. الهه احمدي با كسب مدال طلاي اين 
رقابت ها و خدمتي با قرار گرفتن بر سكوي سوم در بخش 

تفنگ بادي ۱۰ متر جزو مسافران المپيك ريو شدند. 
   شگفتي دونده هاي سرعت

پس از پاي��ان رقابت هاي كازان��وف، دووميداني ايران 

چهار سهميه دووميداني را براي المپيك ريودوژانيرو 
كس��ب كرده بود. اتفاقي كه بس��يار عجيب اما لذت 
بخش بود. دستاورد بزرگ دووميداني ايران از كازانوف 
قزاقستان، نتيجه گيري در موادي بود كه در سال هاي 
گذشته ايران يا نفر براي حضور در آن نداشت يا اميد به 
كسب نتيجه اما اين بار به سهميه از همين مواد دست 
يافته بود. رضا قاس��مي و حسن تفتيان در دوي ۱۰۰ 
متر و ابارقي در دوي ۲۰۰ متر سهميه دوهاي سرعت 

را از آن ايران كردند. 
  هشت سهميه سوغات لاس وگاس

ر قا بت ه��اي كش��تي قهرماني جه��ان در لاس وگاس 
امريكا، گزينشي المپيك بود كه تيم هاي ملي كشتي 
فرنگي و آزاد ايران از ۱۲ س��هميه المپيك توزيع شده 
در ر قا بت ه��اي جهاني لاس وگاس هش��ت س��هميه 
به دس��ت آوردن��د. در كش��تي فرنگي، اي��ران كه در 
لاس وگاس عنواني بهتر از چهارمي به دس��ت نياورد 
در اوزان 75)سعيد عبدولي(، 85 )حبيب الله اخلاقي ( 
و98)قاسم رضايي( كيلوگرم و در آزاد با كسب عنوان 
نايب قهرماني در اوزان 57)حسن رحيمي(، 65)سيد 
احمد محمدي(، 7۴)عليرضا قاس��مي(، 86)عليرضا 
كريمي( و 97)عباس طحان( موفق به كسب سهميه 
شد و براي كسب سهميه هاي باقي  مانده المپيك بايد 
در ر قا بت هاي گزينشي كه در كشورهاي مختلف برگزار 

مي شود شركت كنند.  
  سهميه هايي كه قطعي است اما ثبت نشده

سايت كميته بين المللي المپيك تنها هشت سهميه 
كشتي و يك سهميه تيراندازي ۱۰ متر بانوان را ثبت 
كرده. چراكه به گفته عبداللهي، مدير روابط عمومي 
كميته ملي المپيك در رشته هاي رنكينگي، تنها بعد از 
اعلام آخرين رنكينگ است كه اسامي المپيكي ها ثبت 
مي شود به همين دليل حتي نام روزبهاني كه نخستين 

سهميه ايران را به دست آورد نيز ثبت نشده است. 
با اين وجود در تكواندو سه سهميه مردان و دو سهميه 
بانوان تقريباً قطعي است خصوصاً سهميه آشورزاده و 
خدابخش��ي كه در رنكينگ جهاني نف��رات اول و دوم 
هستند اما نام آنها بعد از اعلام رنكينگ سال ۲۰۱5 به 

عنوان نفرات المپيكي ايران ثبت مي شود.
در شمش��ير بازي هم به همين دليل س��هميه قطعي 
عابديني به ثبت نرس��يده اس��ت. در وزنه برداري هم 
بع��د از مس��ابقات جهان��ي ۲۰۱5، امتيازه��ا و نتايج 
مس��ابقات جهاني ۲۰۱۴و ۲۰۱5 محاسبه مي شود و 
اگر ايران در بين شش تيم اول باشد هر شش سهميه 

مي كند.  را كسب 
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راه ناهموار براي درخشش در ريو
نگاهي به وضعيت آماده سازي المپيكي هاي ايران

المپيك تمام شد می روم دنبال كارم
گفت وگوي »جوان« با رضا قاسمي سريع ترين مرد ايران

هيچ اسپانسري در ايران 
 حاضر نمي شود 

برا ي ما هزينه كند

انگار نه انگار شش ماه ديگر قرار است ورزشكاران ايراني در بزرگ ترين 
سعيد احمديان

     نگاه
ميدان ورزش��ي دنيا يعني المپيك به ميدان برون��د و هر روز خبرهاي 
نااميد كننده اي از وضعيت آماده سازي ورزشكاراني كه تا امروز توانسته اند 
سهميه المپيك را كسب كنند به گوش مي رسد. آخرين گلايه ها را هم ليلا رجبي كرده بود كه گفته 
بود با بي توجهي مسئولان به امكانات و اردوهايي كه براي رقابت در المپيك احتياج دارد بهتر است 
كه قيد شركت در المپيك ۲۰۱۴ را بزند! البته اين تنها ورزشكاران نيستند كه نگران المپيك هستند 
و برخي مديران ورزش كشور هم در چند وقت اخير هشدار داده اند كه با شرايطي كه در حال حاضر 
ورزش دارد، به نتايج المپيك برزيل نبايد دل بست و در صورتي كه اين شرايط باقي بماند درخشش 
ورزشكاران ايراني در برزيل كار سختي است. البته بي توجهي به المپيكي ها تنها براي المپيك برزيل 
نيست و در دوره هاي گذشته هم چنين وضعيتي بر ورزش كشور حاكم بوده و برنامه ريزي ها براي 
فراهم كردن يك وضعيت ايده آل براي شركت ملي پوشان رشته هاي مختلف ورزشي در المپيك تنها 
به سال برگزاري مسابقات يعني چهار ماه مانده به المپيك محدود مي شد و پيش از آن برنامه ويژه اي 

براي ملي پوشان رشته هايي كه سهميه گرفته اند در نظر گرفته نمي شد. 
هر چند تلاش هاي برخي مسئولان و فدراسيون ها براي اينكه المپيكي ها بتوانند در برزيل خوب 
نتيجه بگيرند قابل تقدير اس��ت اما بديهي اس��ت كه اين فعاليت ها كافي نيست و براي حضور در 
ميدان بزرگي مانند المپيك بايد تداركي در حد المپيك ديده ش��ود. با اين حال به نظر مي رس��د 
تصميم گيرندگان ورزش ايران هنوز به اين باور نرسيده اند كه براي المپيك، المپيكي هزينه كنند و 
برنامه بريزند. البته مشكلات اقتصادي كشور در روزهايي كه تحريم وجود دارد، سبب شده تا بودجه 
ورزش هم كاهش پيدا كند و كمتر كسي است كه انتظار دارد با اين شرايط، مانند كشورهاي ديگر در 
ايران براي المپيك هزينه شود. با اين وجود اما به نظر مي رسد مديريت زمان و هزينه براي فرستادن 
يك كاروان قدرتمند به المپيك برزيل موضوعي است كه مسئولان ورزش بايد بيشتر از قبل آن را 
مورد توجه قرار دهند. در خصوص مديريت زمان بايد به اين نكته اش��اره كرد كه اغلب كشورهاي 
جهان كه مي خواهند در المپيك نتايج قابل قبولي كسب كنند، با پايان المپيك قبلي براي المپيك 
آينده برنامه ريزي ش��ان را آماده مي كنند، يعني دغدغه المپيك هيچ گاه از برنامه هاي ورزش اين 
كشورها حذف نمي شود و آنها براي المپيك يك بازه زماني چهار ساله را تعريف مي كنند و با بررسي 
نقاط ضعف و قوتشان در آخرين المپيكي كه ش��ركت كرده اند، براي دوره بعدي و در فاصله چهار 
ساله تا اين مسابقات، برنامه هاي ويژه اي براي رشته ها و ملي پوشاني كه مي خواهند سهميه بگيرند 
در نظر مي گيرند؛ حمايت كامل از اين ورزشكاران و فرستادن آنها به اردوهاي مختلف و بودجه لازم 
براي كسب مدالي كه از اين ورزشكار انتظار دارند را تأمين مي كنند. متأسفانه اين مديريت زمان در 
ايران كمتر ديده شده و همواره تنها در فاصله شش ماه به المپيك است كه متوليان ورزش به فكر 
المپيك مي افتند و اردوهاي تيم هاي اعزامي به المپيك هر روز شاهد حضور مديران ورزشي است 
تا اگر كمبودي ورزشكاران دارند برطرف كنند. اين در شرايطي است كه المپيكي ها با از دست دادن 
تايم طلايي شان براي المپيك، در فرصت چند ماه تا المپيك اگر بهترين امكانات را هم داشته باشند، 
نمي توانند آن آمادگي را كسب كنند كه ورزشكاران كشورهاي ديگر در چهار سال كسب كرده اند. 
درباره مديريت هزينه هم با توجه به محدوديت هاي مالي كشور به نظر مي رسد كه بايد يك بازنگري 
اساس��ي صورت بگيرد، البته براي المپيك برزيل، كميته ملي المپيك با يك دسته بندي، بودجه 
رشته ها را با توجه به شانس مدال آوري ش��ان تنظيم كرده است؛ اقدامي كه در خور تحسين است 
و مي تواند به اينكه بودجه در جايي كه نتيجه بيش��تري دارد هزينه ش��ود كمك كند. با اين حال 
بديهي است كه اين تدبير بايد در يك بازه زماني چهار ساله صورت بگيرد و محدود به سال المپيك 
و پيش از آن نش��ود تا بدين وسيله ورزشكاراني كه ش��انس مدال در المپيك دارند، ديگر علاوه بر 
اينكه دغدغه زماني نداشته باش��ند، دغدغه مالي هم تمريناتشان را متوقف نكند و آنها بتوانند در 
المپيك در بهترين وضعيت براي كسب افتخار براي كشورمان به ميدان بروند و مانند امروز نباشد 
كه در فاصله 9 ماه مانده تا المپيك، هنوز دغدغه مسئولان المپيك نباشد و ورزشكاران نااميدانه 

آماده اين مسابقات شوند. 

275  روز تا ش�روع المپيك ريو باقي مانده و ورزش�كاران ايراني 
شيوا نوروزي

   حاشيه
تاكنون تنها 10 سهميه به دست آورده اند. در شرايطي كه بسياري 
از رشته ها با مشكلات زيادي دست و پنجه نرم مي كنند ملي پوشان 
كشورمان براي دستيابي به سهميه هاي بيشتر تلاش مي كنند. با توجه به اينكه هنوز فرصت 
گرفتن جواز المپيك وجود دارد انتظار مي رود كاروان ايران در المپيك 2016 در رشته هايي 
چون كش�تي، وزنه ب�رداري و تكواندو با كس�ب حداكثري س�هميه ب�ه ريو اعزام ش�ود. 

   فوتبال
اميدها براي رسيدن به ريو بايد 
مسابقات انتخابي را با موفقيت 
پش��ت س��ر بگذارن��د. فوتبال 
ايران ۴۰ س��ال است كه حضور 
در المپي��ك را تجرب��ه نك��رده 
اس��ت. در حالي كه در هر دوره 
ح��رف از حماي��ت همه جانبه و 
صعود به اي��ن آوردگاه مهم زده 
مي شود اما با گذشت چهار دهه 
هنوز حس��رت المپي��ك به دل 
فوتبالي ها باقي مانده اس��ت. در 
حال حاضر ش��اگردان خاكپور 
مي كوش��ند ت��ا اين طلس��م را 
بشكنند. بر اين اساس تيم اميد 
بايد در مرحله نهاي��ي انتخابي 
ر قا بت هاي المپيك ريو به مصاف 
حريفان آسيايي خود برود. طبق 
قرعه كشي قطر، چين و سوريه همگروهان ايران در اين مسابقات هستند؛ حريفاني كه اميدواريم با 
شكست آنها راه براي رسيدن به ريو هموار شود. اين رقابت ها در حالي برگزار مي شود كه از هر گروه 
دو تيم به مرحله حذفي صعود كرده و در نهايت تيم هاي اول تا سوم در رقابت هاي المپيك ۲۰۱6 

حضور مي يابند. اين مسابقات ۲۲ دي ماه در قطر آغاز مي شود. 
   واليبال 

برخلاف انتظارها تيم ملي واليبال نتوانس��ت در جام جهاني نمايش��ي موفق ارائه دهد. واليبال ايران 
در سال هاي گذشته پيشرفتي چشمگير داش��ت و توانس��ت پله هاي ترقي را خيلي سريع طي كند. 
ملي پوشان كشورمان حتي در ليگ جهاني نيز عملكرد خوبي به نمايش گذاشتند اما در جام جهاني يكي 
از ضعيف ترين بازي هاي خود را ارائه كردند تا جايي كه حتي مقابل تيم هاي نه چندان مطرح نيز تن به 
شكست دادند. در حالي كه تكليف نيمكت تيم هنوز مشخص نيست تيم ملي بايد براي كسب سهميه 
المپيك در مسابقات انتخابي قاره اي شركت كند. بر اساس قانون FIVB  سه تيم اول و بهترين تيم آسيايي 

در اين مسابقات جواز حضور در ريو را به دست مي آورند. اين مسابقات ارديبهشت ماه برگزار مي شود. 
   بسكتبال

شكست مقابل چين و نرسيدن به فينال قهرماني آسيا شانس صعود مستقيم به المپيك را از ايران 
گرفت. در حالي كه بسكتباليست هاي كشورمان تلاش مي كردند براي سومين بار سهميه المپيك 
را براي بسكتبال ايران به ارمغان بياورند در نيمه نهايي قهرماني قاره كهن به چين باختند و به عنوان 
سومي بسنده كردند. حال آسمانخراش ها براي گرفتن بليت ريو كار سختي در پيش دارند. شركت 
در فيبا چلنج )جام بين قاره اي( تنها فرصت باقي مانده براي تيم ملي است. نيوزلند، كانادا، مكزيك، 
پورتوريكو، آنگولا، تونس، سنگال، فرانسه، صربس��تان، يونان، ايتاليا، چك، ژاپن، فيليپين و ايران 

تيم هاي حاضر در اين رقابت نفسگير هستند كه سال آينده برگزار مي شود. 
   هندبال

تمرينات مستمر تيم ملي ادامه دارد اما كار صعود به المپيك براي شاگردان اسماعيلاگيج بسيار 
دشوار به نظر مي رسد. تا چند روز ديگر مسابقات قهرماني آسيا كه حكم كسب سهميه را هم دارد در 

قطر برگزار مي شود و تيم ملي هندبال براي رسيدن به اين آرزو بايد روي سكوي قهرماني برود. 

زمان و هزينه المپيكی ها را مديريت كنيد

 يورش رشته هاي تيمي ايراني 
به سهميه هاي المپيك

القاب زي�ادي گرفت�ه اما 
وحيد صابري
      گفت وگو

خودش مي دان�د كه هيچ 
كدام از اينها براي او نان و 
آب نمي شود. در گفت و گويمان تمام صحبت بر سر 
ثانيه ها بود. عاشق سرعت است و اولين كسي بود كه 
توانست بليت برزيل را رزرو كند. آرزوهاي زيادي دارد 
اما اميدوار است در المپيك ريو به نيمه نهايي برسد. 
مثل تمام ورزش�كاران انتقادات زيادي دارد و از عدم 
حمايت ها مي نال�د اما با اين حال معتقد اس�ت آدمي 
نيست كه زياد انتقاد كند.  رضا قاسمي دونده دوي 100 
متر كشورمان و دارنده  يك طلا و دو برنز قهرماني آسيا 
اين روزها بعد از كسب سهميه المپيك ريو خود را آماده 
حضور پر قدرت در بزرگ ترين آوردگاه ورزش جهان 
مي كند اما او نيز مانند بس�ياري از قهرمانان المپيكي 
ايران نمي تواند ناراحتي خود را بابت كمبود امكانات، 

تبعيض ها و عدم رسيدگي ها پنهان كند.


